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RSS.0012.3.51.2022 
Protokół Nr 51/22 

z posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa  
w dniu 6 grudnia 2022 roku 

 

Porządek obrad: 
1. Opiniowanie projektu budżetu na 2023 r.  
2. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła informacje na temat 
planowanych dochodów i wydatków w projekcie budżetu na 2023 r.  
Radny Ryszard Saltarski powiedział, że w projekcie budżetu nie znalazł pozycji 
dotyczącej ścieżek rowerowych, kanalizacji w Będkowicach, osiedla Różanego, 
ul. Dworcowej i Poprzecznej, ul. Kwiatowej i Łąkowej oraz chodnika przy  
ul. Świdnickiej.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odnosząc się do ścieżek rowerowych 
powiedziała, że założenie było takie, że zakończymy je do końca roku, ale na 
pewno zostaną wprowadzone autopoprawką podobnie jak kanalizacja. Dodała, 
że zadania dotyczące Polskiego Ładu w zakresie dróg zostaną wprowadzone na 
sesji w miesiącu styczniu.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że planowany jest remont nawierzchni  
w rynku, a teren przed szkołą w Świątnikach wręcz płynie.  
Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że to są środki, które otrzymaliśmy z RFIL na 
przypisany, konkretny cel i nie można teraz zmienić ich przeznaczenia.  
Radna Iwona Czyż zapytała na czym polega różnica pomiędzy nadwyżką 
budżetową, a wolnymi środkami? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odpowiedziała, że wolne środki to 
rozliczenie środków z kredytów i pożyczek, a nadwyżka budżetowa jest 
skumulowanym wynikiem.  
Radny Marek Juraszek zapytał dlaczego w Bezpiecznej Drodze zabezpieczono 
200 tys. zł, a nie 400 tys. zł? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odpowiedziała, że takie jest 
uzgodnienie z powiatem.  
Radny Grzegorz Chrzan zapytał dlaczego nie korzystamy z pozostałej kwoty  
200 tys. zł? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że to my musimy dołożyć kwotę 200 tys. zł. 
Dodał, że starostwo szacuje chodnik w Sulistrowiczkach na kwotę 3 mln zł. 
Zaznaczył, że trzeba zdawać sobie sprawę z tego, że jeżeli wejdziemy w to 
zadanie to budżet z Bezpiecznej Drogi będzie zablokowany na 5 lat.  
Radna Iwona Czyż zapytała, czy w kwocie planowanej subwencji zostały już 
ujęte środki dla NSP w Rękowie? 
Pani Joanna Berezecka -Zywer wyjaśniła, że czasem nie pojawia się nowe 
dziecko tylko orzeczenie i to nie jest uwzględnione. Dodała, że wówczas piszą 
do ministerstwa w tej sprawie, ale prawdopodobieństwo uzyskania 
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dodatkowych środków graniczy z cudem.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że jej zdaniem jest to dobry projekt 
budżetu, ponieważ 1/3 planowanych wydatków stanowią środki na zadania 
inwestycyjne. Dodała, że będą pilnowali tego, aby na koniec roku sytuacja ta 
nie uległa zmianie.  
Radna Iwona Czyż zapytała czy znany jest ogólny zarys planowanej 
autopoprawki w szczególności jeżeli chodzi o kwoty dochodów i wydatków? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że na dzień dzisiejszy nie 
może tego określić. Powiedziała, że autopoprawka powstanie dopiero około 20 
grudnia. Zaznaczyła, że na pewno znajdzie się w niej dotacja na dowozy, dotacja 
na „Ciepłe mieszkanie”. Powiedziała, że będą starali się na bieżąco przekazywać 
radnym informacje.  
Radna Iwona Czyż powiedziała, że zgodnie z tym co powiedziano wcześniej  
w autopoprawce znajdą się jeszcze ścieżki rowerowe oraz kanalizacja.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że Osiedle Różane  
i ul. Ciasną będzie chciała wprowadzić na styczniowej sesji.  
Pan Jakub Zawada powiedział, że inwestycje drogowe planowane są do 
wprowadzenia w styczniu. Dodał, że jeżeli chodzi o drogi to jest to kwota około 
10,5 mln zł.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażenie pozytywnej opinii dla projektu budżetu 
na 2023 r. 
Głosów „za” 8, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 3,  
 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2035. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażenie pozytywnej opinii dla projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2035 
Głosów „za” 7, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 4,  
 

Radna Lidia Sączawa powiedziała, że nie może pogodzić się z tym, że nasze 
szkoły cały czas mają uszczuplane swoje budżety, aby wygospodarować środki 
na dotację dla NSP w Rękowie.  
 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG poinformowała, że jeżeli chodzi o sesję 
planowaną na 12 grudnia 2022 r. to pojawił się wniosek dotyczący dotacji dla 
OPS na źródła ciepła – kwota  280.500 zł. Dodała, że kolejny wniosek dotyczy 
„Ciepłego mieszkania” - 1.125.000 zł na lata 2023 -2024. Poinformowała, że 
szkoły otrzymały środki na uchodźców – 112.811 zł. Dodała, że kolejny wniosek 
dotyczy OSP – OSP sprzedały nieużywane samochody na kwotę 6.490 zł i na tą 
kwotę nastąpi zwiększenie na OSP. Poinformowała, że wpłynął również wniosek 
z ZGKiM „Ślęża” (zakład chce dokonać zmian w ramach swoich działów) oraz 
wniosek dotyczący NSP w Rękowie.  
Pani Regina Barabasz – Maziak poinformowała, że wniosek dotyczący NSP  
w Rękowie opiewa na kwotę 388.788 zł (dotacja za miesiąc grudzień). Dodała, 
że kwota uległa zmianie w stosunku do wniosku złożonego na komisji oświaty, 
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ponieważ doszło 1 dziecko z orzeczeniem i kwota uległa zwiększeniu (dziecko 
było już uczniem szkoły). 
Radna Danuta Szczęch-Drozd zapytała ile dołożyliśmy do funkcjonowania tej 
szkoły? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odpowiedziała, że ponad milion 
złotych.  
Pani Regina Barabasz – Maziak poinformowała, że kwota ta zostanie pokryta  
z ZSP w Sobótce oraz Świątnikach – kwota 192.328, dowozów uczniów – kwota 
12.500 zł oraz rozliczenia między gminami – kwota 26 tys. zł. Dodała, że  
z rezerwy subwencji oświatowej decyzją ministra przyznano gminie kwoty 
157.788 zł oraz 12.672 zł. 
Radna Iwona Czyż zapytała Pani Dyrektor z czego musiała zrezygnować, aby 
oddać kwotę dla NSP w Rękowie? 
Pani Beata Wawrzynów powiedziała, że środki dla dzieci z Ukrainy księgowane 
są na specjalnym paragrafie (wydatki, które wcześniej ponosimy na tych 
uczniów są przeksięgowywane na ten rozdział).  
Radna Danuta Szczęch-Drozd zapytała, czy możemy stworzyć precedens, nie 
wypłacić tych środków dla NSP w Rękowie i niech sprawa trafi do sądu? 
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz poprosił żeby ostudzić emocje i nie mówić  
o rzeczach, które nie powinny mieć miejsca. Dodał, że prawo jest jasne w tej 
kwestii i możemy jedynie pisać petycje o jego zmianę.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla przedstawionych 
propozycji zmian budżetu na 2022 r.  
Głosów „za” 7, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 4,  
 

Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS przedstawiła projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę nr XLII/335/18 Rady Miejskiej z dnia 27  lutego 
2018 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. Dodała, że zmiana 
dotyczy ceny 1 godz. usług opiekuńczych. Zaznaczyła, że nie mamy żadnej 
osoby, która płaci 100% (najwyższa stawka to 40%). 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażenie pozytywnej opinii dla przedstawionego 
projektu uchwały 
Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS przedstawiła projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę nr XIII/142/19 Rady Miejskiej w Sobótce z dnia 
30 grudnia 2019 r. w sprawie zasad odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 
i mieszkaniach chronionych. Zaznaczyła, że nastąpił wzrost cen o około 25%. 
Poinformowała, że na chwilę obecną dotyczy to 4 osób. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażenie pozytywnej opinii dla przedstawionego 
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projektu uchwały 
Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na 
terenie miejscowości Stary Zamek do kategorii dróg gminnych. Dodał, że 
czekamy jeszcze na opinię Starostwa Powiatowego w sprawie tych uchwał. 
Radny Ryszard Saltarski zapytał, czy wszystkie te drogi są drogami gminnymi? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że tak. Dodał, że są to wyłącznie działki 
będące własnością gminy i zakres naszych obowiązków względem tych dróg się 
nie zmieni. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na 
terenie miejscowości Rogów Sobócki do kategorii dróg gminnych. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na 
terenie miejscowości Olbrachtowice do kategorii dróg gminnych. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na 
terenie miejscowości Kryształowice do kategorii dróg gminnych. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie porozumienia  
z Województwem Dolnośląskim w ramach rozwoju kolejowego publicznego 
transportu zbiorowego wraz z uzasadnieniem do uchwały. Poinformował, że 
czekamy na analizę ilości osób korzystających z tych usług, ale mówi się, że linia 
ta jest bardzo rentowna i tendencja cały czas jest rosnąca. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie przez Burmistrza Miasta i Gminy Sobótka umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego w roku 2023. Dodał, że ilość 
połączeń nie ulega zmianie. Powiedział, że jeżeli otrzymamy dotację z powiatu 
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to będziemy mogli rozważyć zagęszczenie siatki połączeń.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz poinformowała, że radni 
otrzymali informację na temat skargi do WSA, która wpłynęła na mpzp miasta.  
Pani Bożena Frass poinformowała, że skarga ta składana jest za pośrednictwem 
Rady Miejskiej do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Dodała, że na 
najbliższej sesji pojawi się projekt uchwały przekazujący skargę.  
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz poinformowała, że otrzymali 
również informację na temat stawek za odpady komunalne na przyszły rok  
w gminach ościennych.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że nasze uporczywe pisanie do Wód Polskich 
odniosło sukces i Potok Sulistrowicki w rejonie Świątnik jest czyszczony.  
Radny Ryszard Saltarski poinformował, że w ubiegłym tygodniu uczestniczył  
w zebraniu Zarządu Osiedlowego Nr 2 i poruszono tam m.in. sprawę progów 
zwalniających na ul. M.C.Skłodowskiej. Dodał, że próbował tłumaczyć 
mieszkańcom jakie negatywne skutki będzie miało dla nich umiejscowienie tych 
progów w momencie kiedy tą drogą przejeżdża przede wszystkim transport 
ciężarowy. Złożył wniosek, aby policja częściej patrolowała to miejsce.  
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz powiedziała, że poruszano tę 
sprawę na wczorajszym posiedzeniu Komisji Spraw Obywatelskich.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że zdaniem Komisji Spraw 
Obywatelskich nie jest zasadne montowanie progów zwalniających w tym 
miejscu. Dodała, że gmina poniosła ogromne koszty w tamtym rejonie na 
budowę drogi, chodników, ścieżki rowerowej po to, aby poprawić 
bezpieczeństwo mieszkańców.  
Pan Jakub Zawada dodał, że na drogach, którymi przemieszcza się transport 
publiczny nie można stawiać progów zwalniających (można montować jedynie 
„poduszki” w takim stylu jak w Rogowie Sobóckim).  
Radna Iwona Czyż poinformowała, że zgłosił do niej Sołtys wsi Olbrachtowice  
w sprawie swojej świetlicy. Poprosiła o przyspieszenie prac, ponieważ zbliża się 
jarmark organizowany przez mieszkańców oraz zabawa sylwestrowa. 
Przypomniała, że zgłaszała już te sprawy 2 miesiące temu.  
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że jeżeli chodzi o szambo to zostanie 
dokończone jutro.  
Radny Grzegorz Chrzan zapytał, czy to prawda, że wszystkie rowy zostały 
przekazane na rzecz gminy? 
Pani Bożena Frass odpowiedziała, że rowy są na bieżąco przekazywane  
i aktualnie mamy ich już ponad 200.  
Radny Grzegorz Chrzan zapytał, czy będziemy starali się o jakieś dotacje na 
remonty tych rowów? 
Pan Jakub Zawada powiedział, że w momencie kiedy rowy stały się naszą 
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własnością będziemy mogli aplikować do Urzędu Marszałkowskiego o dotację. 
Dodał, że jest to nowy temat z którym będziemy musieli się zmierzyć.  
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że mówimy o inflacji, a dotacja dla GSW 
nadal wynosi 30 tys. zł. 
Radny Rafał Kotwica powiedział, że mieszkańcy miasta też korzystają z tych 
rowów, a nikt nie chce płacić składki.  
Pan Grzegorz Białczak Dyrektor ZGKiM „Ślęża” powiedział, że problem jest 
złożony, ponieważ należy pamiętać, że gro tej wody spływa z lasu. Dodał, że 
brakuje jasnych regulacji prawnych w tym zakresie.  
 
 

 
 

Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 
 

Agata Rekść          Edyta Hajdamowicz  


